



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

ក្រសួងការបោះឆ្នោត និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ

កញ្ញីគាំទ្រ

សាលក្រមរបស់អយ្យការអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ

យើងខ្ញុំជាថ្នាក់ដឹកនាំ មន្ត្រីរាជការក្រសួងការបោះឆ្នោត និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ និងលោកគ្រូ អ្នកគ្រូ សិស្ស និស្សិតទាំងអស់នៃគ្រឹះស្ថានសិក្សាទាំងរដ្ឋ និងឯកជន ក្រោមឱវាទក្រសួង សូមប្រកាសគាំទ្រយ៉ាងពេញទំហឹង ចំពោះសាលក្រម ចុះថ្ងៃទី៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣ របស់អយ្យការអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ ដែលបាន សម្រេចផ្ដន្ទាទោសជនជាប់ចោទ កឹម សុខា ដាក់ពន្ធនាគារកំណត់ ពីបទ "សន្និដ្ឋានជាមួយបរទេស ឬបទ ឃុបឃិតត្រូវវិវាទជាមួយបរទេស" ប្រព្រឹត្តនៅប្រទេសកម្ពុជា និងទីកន្លែងផ្សេងទៀត កាលពីអំឡុងឆ្នាំ១៩៩៣ ដល់ថ្ងៃទី៣ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៧ ដែលជាបទល្មើសក្បត់ជាតិ ស្របតាមមាត្រា៤៣៩ និងមាត្រា៤៤៣ នៃក្រម ព្រហ្មទណ្ឌនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

យើងខ្ញុំបានតាមដានយ៉ាងយកចិត្តទុកដាក់អំពីសកម្មភាពនិងអំពើទុច្ចរិតរបស់បុគ្គលរូបនេះ និងបក្សពួក ដែលបានប្រព្រឹត្តក្នុងចេតនាបំផ្លាញសុខសន្តិភាពរបស់កម្ពុជា ក្នុងគោលបំណងបម្រើផលប្រយោជន៍របស់បក្ស ពួកខ្លួនតាមការបញ្ជារបស់រដ្ឋបរទេស ដោយជ្រកក្រោមស្លាកការការពារសិទ្ធិមនុស្ស និងប្រជាធិបតេយ្យ។ ជាមួយគ្នានេះ យើងខ្ញុំពិតជាមានសេចក្តីរីករាយយ៉ាងក្រៃលែង ដោយបានឃើញសេចក្តីសម្រេចរបស់អយ្យការ អមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ ដែលបានកាត់សេចក្តីឈរលើមូលដ្ឋានច្បាប់ និងភស្តុតាងដ៏រឹងមាំក្នុងការផ្ដន្ទា ទោសបុគ្គល កឹម សុខា ដែលបានប្រព្រឹត្តអំពើក្បត់ជាតិ។

សេចក្តីសម្រេចរបស់អយ្យការអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ ពិតជាបានផ្តល់នូវយុត្តិធម៌ដល់ប្រជា ពលរដ្ឋខ្មែរគ្រប់រូបនៅគ្រប់ទិសទី ជាពិសេស គឺបានធានារងកររាជ្យភាព អធិបតេយ្យភាព និងបូរណភាពទឹកដី របស់កម្ពុជា ដែលមិនអាចឱ្យបុគ្គល ឬរដ្ឋបរទេសណាមកជ្រៀកជ្រែកនិងបំផ្លាញបាននោះទេ។ អំពើក្បត់ជាតិ គឺជាសកម្មភាពដែលមិនអាចលើកលែងបាននិងត្រូវតែផ្ដន្ទាទោសឱ្យបានតឹងរឹងបំផុត ដើម្បីជាមេរៀនសម្រាប់ បុគ្គលអនាគតផ្សេងទៀតដែលមានបំណងបំផ្លាញសន្តិភាព និងស្ថិរភាពកម្ពុជា។

យើងខ្ញុំសូមគាំទ្រ និងជំរុញឱ្យមានការអនុវត្តទោសឱ្យបានតឹងរឹងបំផុតចំពោះបុគ្គល កឹម សុខា ដើម្បីឱ្យ ស័ក្តិសមជាមួយនឹងអំពើក្បត់ជាតិរបស់បុគ្គលនេះ។ យើងខ្ញុំប្តេជ្ញាការពារសុខសន្តិភាពរបស់កម្ពុជា និងឧត្តម ប្រយោជន៍របស់ជាតិនិងប្រជាជនកម្ពុជា ទោះនៅក្នុងតម្លៃណាក៏ដោយ។

យើងខ្ញុំទាំងអស់គ្នា សូមអំណរនាវដល់បងប្អូនកម្មករនិយោជិត និងប្រជាពលរដ្ឋទាំងអស់ មេត្តារក្សាភាព ស្ងៀមស្ងាត់ ហើយចូលរួមគោរពអនុវត្តនូវសេចក្តីសម្រេចរបស់តុលាការ ដើម្បីបន្តរួមគ្នាថែរក្សាសុខសន្តិភាព ស្ថិរភាពសង្គមនិងនយោបាយសណ្តាប់ធ្នាប់សាធារណៈ សេចក្តីសុខសាន្តរបស់ប្រជាពលរដ្ឋ និងការអភិវឌ្ឍ របស់ប្រទេសកម្ពុជា ក្រោមការដឹកនាំប្រកបដោយឥតបណ្ឌិតដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់ សម្តេចតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី។

ថ្ងៃសុក្រ ១២កើត ខែផល្គុន ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស.២៥៦៦
រាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី៣ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣



(Handwritten signature)